
Hieronder de antwoorden. Veel gestelde vragen, bestemd voor de politie zijn door de gemeente 

beantwoord omdat de gemeente hiervoor aan de lat staat. Dit is de reden dat de vragen niet één 
op één doorgezet zijn naar de politie. 
De politie zal in hun presentatie aandacht besteden aan alcohol en drugs en AZC. Voor woensdag 
zal deze presentatie aangeleverd worden. 
Het verzoek deze antwoorden door te geven aan de commissieleden. 
 
1. Enkele jaren geleden heeft men geconstateerd dat er een verontrustende ontwikkeling was 

van drugsgebruik (cannabis) onder de jeugd, er werd toen zelfs gesteld dat het drugsgebruik onder 
basisschooljeugd in Heythuysen schrikbarend hoog was. Hoe beoordeeld de politie die situatie nu ? 
De politie heeft geen zicht op de ontwikkeling van drugsgebruik onder de jeugd. Uit de cijfers van 
de politie blijkt dat het aantal meldingen van drugsoverlast onder jeugd beperkt zijn. Omdat het 
gebruik van alcohol en drugs onder de jongeren een groot sociaal probleem is wordt hierin 
geïnvesteerd. Samen met onderwijs, zorg- en welzijnsorganisaties en politie wil de gemeente het 

gebruik van alcohol en drugs terugdringen. Daarom is een programmaplan gezond gedrag, alcohol 
en drugs opgesteld. Op de exacte cijfers heeft de gemeente weinig zicht.  Wel zijn er cijfers uit de 
jeugdmonitor 2013. Dit zijn cijfers van leerlingen van 13/14 of 15/16 jaar van leerlingen uit Leudal.   
Een nieuwe monitor wordt afgenomen in het najaar van 2017. Cijfers zijn afkomstig van 

vragenlijsten die jongeren hebben ingevuld. Volgens de GGD zijn deze gegevens betrouwbaar. 
 
Drugsgebruik Leeftijd 13-14 jaar Leudal Leeftijd 13-14 jaar Limburg-Noord Leeftijd 15-16 

jaar Leudal Leeftijd 15-16 jaar Limburg-Noord 
Softdrugs gebruikt in de afgelopen 4 weken 1% 1% 9% 8% 
Harddrugs gebruikt in de afgelopen 4 weken 0,2% 0,3% 3% 2% 
Softdrugs gebruikt in hele leven 2% 2% 19% 17% 
Harddrugs gebruikt in hele leven 1% 1% 7% 3% 
Hasj of Wiet aangeboden gekregen 9% 7% 25% 30% 
Op school* 2% 1% 5% 5% 

Thuis/bij vrienden* 1% 1% 9% 8% 
Op straat* 6% 4% 14% 14% 
Harddrugs aangeboden gekregen* 3% 2% 12% 9% 
Figuur 2 
* Geldt alleen voor regulier voortgezet onderwijs (RVO) scholen. 
Bron: Jongerenmonitor GGD, 2013 

 
 
2. Heeft men ook de indruk dat het netwerk van drugsdealers zich niet heeft uitgebreid, of dat 
het netwerk zelfs is afgenomen. Er was in Maasgouw en Leudal namelijk een groot, goed 
georganiseerd netwerk. Een van de kopstukken is 1 a 2 jaar geleden aangehouden, en volgens mij 
heeft dat een positief effect op de overlast etc gehad. Deelt men die mening ? 
Er zijn diverse signalen van drugsdealen (via inwoners). Helaas zijn deze signalen vaak niet 

concreet.  Signalen worden vaak niet gemeld bij politie / gemeente.  
 
3. Jeugd onder de 18 jaar mag geen alcohol kopen of drinken, officieel dan want mijn ervaring 
is dat daar weinig tot geen controle op is buiten de officiële gelegenheden als horeca en kantines. 
Op straat is daar een levendige handel in, en ook een van zelfgestookte sterke drank. Heeft men 
dit ook geconstateerd en wat denkt men hier aan te kunnen doen ? 
De handhaving van de drank- en horecawet ligt bij de boa’s. De boa’s hebben reeds diverse 

controles in horeca-inrichtingen uitgevoerd. Hieraan wordt periodiek vervolg gegeven. Bij Boa’s, 
politie en Synthese is de handel in zelfgestookte sterke drank op straat niet bekend. 

 
4. Het foutparkeren in diverse kernen is voor menige burger en ondernemer een doorn in het 
oog. Waarschijnlijk heeft de landelijke prioritering hiermee te maken, maar waarom maakt men 
hier geen werk van terwijl er in overleg met bijvoorbeeld de burgemeester toch prioriteringen op 

lokaal niveau kunnen worden gegeven ? Dat kan toch niet allemaal op het bord van een BOA 
geschoven worden ? 
Bij elke constatering van zo'n feit dient men uit te stappen en te verbaliseren.  
Het wordt op dit moment als een groot onrecht ervaren dat in de blauwe zones wel wordt 
verbaliseert en 100 meter verderop een foutparkeerder niet. 
Er zijn afspraken gemaakt voor welke feiten de gemeente verantwoordelijk is. Het controleren op 
overtredingen parkeren ligt bij de gemeente. De politie treedt alleen op bij excessen. Als je 

politiecapaciteit inzet voor parkeren kunnen andere zaken waarvoor de politie wel aan de lat staat 
niet worden opgepakt. Dit is niet wenselijk. 
 



5. Wij krijgen signalen dat ondernemers geen of beduidend minder aangifte doen bij 

winkeldiefstallen, omdat de sancties ertegen als te soft worden gezien. Wat heeft de politie hier als 
reactie op ? 
Uit cijfers blijkt het tegenovergestelde. Het aantal aangiften winkeldiefstallen in Leudal is 
toegenomen (2015:9 / 2016:26). Oorzaak hiervan is waarschijnlijk de opstart van een whatsapp 
groep winkeliers in Heythuysen. Politie heeft geen invloed op de hoogte van de straffen. Dit bepaalt 
het OM. 
 

6. In antwoord op eerdere vragen van de VVD beaamt het College dat de 
bevolkingssamenstelling van het AZC Baexem is gewijzigd, idz dat er nu meer vrijgezelle mannen 
zijn ondergebracht van Marokkaanse en Algerijnse afkomst? kan de politie dit laatste bevestigen? 
De nationaliteiten van de personen die op het AZC woonachtig zijn is niet nader in kaart gebracht 
door de gemeente. De politie heeft ook geen zicht op de verhoudingen. De politie heeft een vast 
contactpersoon voor het AZC. Deze agent bezoekt het AZC regelmatig. 

 
7. Wanneer is dit door het COA aan de politie medegedeeld? 
nvt 
 

8. Wanneer heeft de politie deze wijziging van de bevolkingssamenstelling aan de 
burgemeester medegedeeld? 
Het bijhouden van de bevolkingssamenstelling van het AZC is geen taak van de politie. In het 

structureel overleg met COA zit ook een ambtenaar van de gemeente. Zaken die in dit overleg 
besproken worden worden door deze ambtenaar doorgeleid binnen de gemeente. 
 
9. Zijn er door de bewoners van Marokkaanse en Algerijnse afkomst strafbare feiten gepleegd, 
in Leudal, Weert, Roermond of andere omringende gemeenten? 
De politie heeft hierover niet direct cijfers beschikbaar. Dit uitzoeken is arbeidsintensief en levert 
dan nog geen betrouwbare gegevens op. De wijkagenten geven aan dat er geen opvallend groot 

verschil is tussen criminaliteit gepleegd door de bewoners van het AZC Baexem en door de 
‘gemiddelde’ inwoner van de gemeente Leudal. Verder geven zij aan dat het opvallend is en niet 
verklaarbaar dat het aantal incidenten in het AZC Baexem in vergelijking met bijvoorbeeld het AZC 
Weert erg laag ligt. 
 
10. Zo ja, hoeveel en van welke aard? 

Zie vorig antwoord. 
 
11. Zo nee, heeft u er een verklaring voor dat in Weert wel strafbare feiten worden gepleegd 
door mensen uit dezelfde landen afkomstig, en in Leudal blijkbaar niet? 
Zie vorig antwoord. Een verklaring zou kunnen zijn dat veel inwoners van het AZC in Baexem veel 
in Roermond vertoeven. 
 

12. is er sprake van een toename van het aantal wietplantages in woonwijken? 
In 2016 zijn 12 hennepplantages aangetroffen en geruimd waarvan een bestuurlijke rapportage is 
opgemaakt. In 2015 waren dit er 11. Betreft geheel Leudal, niet specifiek woonwijken. 
 
13. vindt er regelmatig overleg plaats tussen de politie en de leveranciers van elektriciteit over 
mogelijke aanwezigheid van wietplantages? 
Er vindt geen overleg plaats tussen de politie en leveranciers van elektriciteit. Als de politie een 

vermoeden heeft dat er op een bepaalde locatie een hennepkwekerij zit vraagt men van dit pand 
de gegevens op bij de energieleverancier. 

 


